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Sammanfattning 

Rana Nasrindotter (S) m fl har inkommit med en skrivelse till 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd som efterfrågar en 

utvärdering av snöröjningens effekter på park- och gångstråk i 

förvaltningens regi. Utvärderingen ska ha fokus på äldre och barn. 

 

Förvaltningens upplever vissa brister i snöröjningen under 

föregående vinter. Förvaltningen föreslår en närmare samverkan 

med berörda förvaltningar för att effektivisera snöröjningen och öka 

kvaliteten.  

Bakgrund 

Rana Nasrindotter (S) m fl har inkommit med en skrivelse till 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd som efterfrågar en 

utvärdering av snöröjningens effekter på park- och gångstråk i 

förvaltningens regi. Utvärderingen ska ha fokus på äldre och barn. 

Ärendet 

I skrivelsen efterfrågas en utvärdering som svarar på följande 

frågor: 

- Har några medarbetare råkat ut för halkrelaterade olyckor 

till och från arbetet. 

- Har hemtjänsten kunna kommit fram till brukare? 
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- Har de äldre som önskat det kunnat gå ut? 

- Hur många äldre har råkat ut för halkrelaterade olyckor 

under den här perioden? 

- Har förskolegrupper kunnat ta sig runt och utnyttjat 

parkmark och parklekar? 

- Finns det några lärdomar att dra om samverkan med 

snöröjning som staden centralt ansvarar för? 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av avdelningen för utveckling, lokaler och 

stadsmiljö i samverkan för avdelning för förskola, administrativa 

avdelningen samt avdelningen för äldreomsorg. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Nedan redovisas förvaltningens svar för respektive fråga. 

Har några medarbetare råkat ut för halkrelaterade olyckor till 
och från arbetet? 

Under perioden november 2018 till mars 2019 inträffade 17 

halkrelaterade olyckor till eller från jobbet i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning. Ytterligare två halkrelaterade olyckor 

inträffade i början av året men dessa incidenter skedde under arbetet 

på väg mellan brukare.  

Har hemtjänsten kunna kommit fram till brukare? 

Hemtjänsten har inte haft några problem att komma hem till brukare 

dock har personal halkat exempelvis på gångvägar. 

Har de äldre som önskat det kunnat gå ut? 

Brukare som önskat så har gått ut och fått hjälp med kortare 

promenader men många brukare vill inte använda sina beviljade 

promenader vid dåligt väder eller väglag. 

Hur många äldre har råkat ut för halkrelaterade olyckor under 
den här perioden? 

Förvaltningen saknar kunskap om hur många äldre som har råkat ut 

för halkrelaterade olyckor under perioden. 

Har förskolegrupper kunnat ta sig runt och utnyttjat parkmark 
och parklekar? 

En förskola har inte kunnat nyttja en pulkabacke som de brukar 

använda på grund av upplogade snövallar som varit i vägen. Flera 

förskolor meddelar att det varit dålig snöröjning på gårdar och halt 

på gårdarna. Det har varit svårt för personalen att ta sig fram på 

gårdarna och barnens säkerhet har inte kunnat garanteras. Om 

barnen bara har använt de skottade delarna av gården så har det 

varit trångt. Flera av förskolans personal har halkat på väg till och 
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från arbetet både på förskolegård och utanför. Träramper har varit 

mycket hala.  

 

En del förskolor har undvikit lekparker när det varit som mest isigt i 

parkerna och på gångvägar på väg till parkerna. Vårdnadshavare har 

haft svårt att ta sig fram på gårdarna med barnvagn, i vissa fall har 

bara en barnvagn fått plats i bredd. 

 

Vissa förskolor upplever även att det varit trångt att köra fram 

matleveranser och ibland har uppskottad snö blockerat leveranserna. 

I exempelvis Dalens förskoleenhet har kockar eller pedagoger fått 

hjälpa till med matleverans på grund av att småvägar inte varit 

skottade och matleveransen har inte kunnat köra ända fram. 

 

Förvaltningen har även tagit emot synpunkter från vårdnadshavare 

som har klagat på höga vallar som plogas upp och som är svåra att 

ta sig förbi med barnvagn. Vårdnadshavare har även klagat på att 

det varit svårt att komma fram med barnvagn efter att det snöat på 

natten och inte blivit plogat på morgonen samt att det varit halt.  

Finns det några lärdomar att dra om samverkan med 
snöröjning som staden centralt ansvarar för? 

Förvaltningen anser att det behövs samverkansmöte med berörda 

förvaltningar varje snösäsong. Förvaltningarna bör exempelvis gå 

igenom rutiner, plogning och ta upp frågor som kan minska 

suboptimering. Exempelvis bli det mycket dubbeljobb när 

parkentreprenören skottar en trappa och trafikkontorets 

entreprenörer plogar igen den. Efter säsongen bör även ett 

avslutningsmöte hållas för att stämma av vad som gått bra och vad 

vi kan utveckla.  

Bilaga 

Vintervädret och snöröjningens effekter.  


